
 

 

 

 

 

DEFNE ÇALIŞTAYI BİLGİ NOTU 

Defne Çalıştayı; Kastamonu Üniversitesi’nin ev sahipliğinde Orman Fakültesi ve 

Ormancılık ve Tabiat Turizmi İhtisaslaşma Koordinatörlüğü tarafından 15 Aralık 2021 tarihinde 

Kastamonu Üniversitesi Merkez Kütüphane Konferans Salonu’nda gerçekleştirilmiştir.  

Çalıştay; açılış ve protokol konuşmaları, 1. oturum ve 2. oturum olmak üzere 3 bölümden 

oluşmuş olup oturumlara çeşitli kamu kurum ve kuruluşları ile özel sektörün temsilcileri katılım 

sağlamıştır. Çalıştayda 11 farklı kurum temsilcileri tarafından çevrimiçi, yüz yüze ve uygulama 

sahasından olmak üzere toplam 15 bildiri sunulmuştur. Çalıştayda; defne sahalarının 

rehabilitasyonu, defnenin iç pazarda kullanımı ve ürün çeşitliliği, defnenin ekolojisi ve yetişme 

ortamı özellikleri, defne sahalarında hasılat ve envanter çalışmaları, orman köylülerinin defne 

üretimi konusundaki beklentileri, defne sahalarında yaprak işletme şekilleri, defne yetiştiriciliği, 

defne yaprağının üretimi ve standardizasyonu, defne yağı ve kimyası, defnenin tıbbi bitki olarak 

kullanımı, defne yaprağı yağının antikorona özellikleri, defnenin ekonomik değeri ve pazar 

durumu, defne üreticiliğinin sosyo-ekonomik önemi ve üretici profilinin belirlenmesi, defne 

sahalarında üretimi artırıcı önlemler ve defne bahçeleri konularını içeren sunumlar yapılmıştır.   

Çalıştayın ilk bölümü olan açılış ve protokol konuşmaları kapsamında Orman Genel 

Müdürü Sayın Bekir KARACABEY ve sonrasında Kastamonu Üniversitesi Rektörü Sayın Prof. 

Dr. Ahmet Hamdi TOPAL konuşmalarını gerçekleştirmişlerdir.  

Orman Genel Müdürü Sayın Bekir KARACABEY yapmış olduğu açılış konuşmasında: 

bitki çeşitliliği kapsamında defne, defne eylem planı, defnenin envanteri, üretimi, tescillenmesi, 

ekonomiye katkısı vb. konular üzerinde durmuştur. Kastamonu Üniversitesi Rektörü Sayın Prof. 

Dr. Ahmet Hamdi TOPAL desteklerinden dolayı bütün paydaşlara, katılımcılara ve Orman Genel 

Müdürlüğü’ne teşekkürlerini sunarak konuşmalarına başlamıştır. Sayın Prof. Dr. Ahmet Hamdi 

TOPAL konuşmasının devamında ormancılık ve tabiat turizmi ihtisaslaşma alanına bağlı olarak 

Kastamonu Üniversitesi’nin paydaşlar ile yapmış olduğu işbirliklerine, araştırma ve diğer 

faaliyetlere, defne üretimi, defnenin bölge ve ülke ekonomisine kazandırılması, bu konuda 

Kastamonu Üniversitesi’nin vermekte olduğu eğitim, Ar-Ge vb. desteklere değinmişlerdir. 

Açılış ve protokol konuşmalarının tamamlanması ile birlikte 1. ve 2. oturumlar 

gerçekleştirilmek suretiyle Defne Çalıştayı tamamlanmıştır.  
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- Defnenin diğer bitkilerin baskısından kurtulabilmesi ve ekonomiye kazandırılabilmesi için 

yayılış gösterdiği alanlarda orman amenajman planlarında gerekli değişikliklerin yapılması 

gerekmektedir.  

- Özellikle orman köylülerinin destek ve katılımları ile defne rehabilitasyon çalışmaları 

yapılmalıdır. 

- Defnenin yayılış alanları tespit edilerek defne merkezli orman yönetim planlarının hazırlanması 

önem arz etmektedir.  

- Defnenin asli tür olduğu alanlardan çok yönlü faydalanma (bal üretimi, kestane üretimi vb.) ile 

ilgili planlamalara gidilmelidir. 

- Defne iyileştirme sahalarında defnenin silvikültürel istekleri dikkate alınarak müdahaleler 

yapılmalıdır.  

- Ulaşım sorunu yaşanan defne sahalarında üretim yolları, sürütme yolları, bakım patikaları vb. 

ihtiyaç duyulan transport imkanları artırılmalıdır.  

- Defneden maksimum düzeyde verim alabilmek için usulüne uygun defne yaprağı üretim 

metotlarına uyulması önem taşımaktadır.  

- Defnenin doğal olarak bulunduğu alanlar ile birlikte geliştirilen defne klonları ile mevcut defne 

alanlarının daha da güçlendirilmesi gerekmektedir.  

- Defnenin yaprak faydalanmasının yanı sıra meyve faydalanmasını da artırmak amacıyla gerekli 

çalışmalar yapılmalıdır.  

- Defnenin ekonomik olarak işlenip piyasaya arz edilmesi hususunda özel sektör ve kamunun 

işbirliği içerisinde aynı hedefe odaklanması önem taşımaktadır. 

- Defne hammadde arzının sürdürülebilir olması özel sektörün üretim kapasitesi ve ihracatın 

devamlılığı bakımından gereklidir.  

- Defne yaprak uçucu yağ endüstrisi istenilen düzeyde olmayıp geliştirilmesi yönünde çalışmalara 

ağırlık verilmesi gerekmektedir.  

- Yayılış alanlarına göre defne uçucu yağ oranları farklılık arz etmekte olup bu hususta daha 

ayrıntılı çalışmalara ihtiyaç bulunmaktadır.  

- Defnenin ülke ekonomisine katkısını artırabilmek amacıyla defnenin hammaddeden ziyade nihai 

ürüne dönüştürülerek pazarlanması gerekmektedir.   

- Defne üretiminde çalışan kişilere ürün kaybını en aza indirebilmek için periyodik olarak eğitimler 

verilmelidir.  



 

 

 

 

 

- Defnenin doğal yayılış alanları içerisinde bulunan yangın geçirmiş alanlarda defne ile ilgili de 

planlamaların yapılması önem taşımaktadır.  

- Defne alanlarının rehabilitasyonunda başarı oranı ve yüksek verim elde edilebilmesi için 

araştırma çalışmalarına devam edilmelidir. 

- Defne yaprağı üretiminin kalite ve kantite olarak artırılması, pazarlama kanallarının 

iyileştirilmesi ve çeşitlendirilmesi, defne üretiminin ilk basamağı olan orman köylülerinin 

problemlerinin (alan tahsisi ve bakımı, üretim süreci, eğitim, ulaşım, taşıma, ürünün satışı, 

kurutma tesisleri, OGM’den beklentiler vb.) çözülmesi önem arz etmektedir.  

- Defne yaprak işletmeciliğinde defneliklerin kombine yaprak işletme şekli ve iki yılda bir kesim 

periyodu ile işletilmesi, şahıs arazilerinde 1. sınıf yaprak üretimi amaçlanan defneliklerin ise her 

yıl kesim periyoduyla işletilmesi önerilmektedir. 


